

Title (en)

Method and apparatus for maintaining the concentration of a liquid developing solution, in particular for a developing process using the semi-wet method.

Title (de)

Verfahren und Einrichtung zur Aufrechterhaltung der Konzentration in einer flüssigen Entwicklungslösung, insbesondere für ein nach dem Halbfeuchtverfahren arbeitendes Entwicklungsverfahren.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour maintenir la concentration d'une solution de développement, appliqués en particulier à un procédé de développement semi-humide.

Publication

EP 0002020 A1 19790530 (DE)

Application

EP 78101316 A 19781104

Priority

DE 2750774 A 19771112

Abstract (en)

In a method for maintaining the concentration of at least one liquid development-active substance in a liquid developer solution in particular for a developing process using the semi-wet method for diazo type sheet material, the concentration of the substance is determined simply but accurately by measuring the viscosity of the developer solution and if necessary a further quantity of the substance is metered into the developer solution as a function of the measured value. An apparatus operating by this method contains as viscosity sensor a rotation body (2) which is driven by an electric motor (6) and which is arranged in a liquid-permeable housing (3) close to the inner surface thereof. A measuring resistor (11) arranged in a current supply line (7) leading to the electric motor communicates via a discriminator (14) with a metering means (16-18) for the development- active substance. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Verfahren zur Aufrechterhaltung der Konzentration wenigstens eines entwicklungsaktiven flüssigen Stoffes in einer flüssigen Entwicklerlösung insbesondere für ein nach dem Halbfeuchtverfahren arbeitendes Entwicklungsverfahren von Diazotypieblattmaterial wird die Stoff-konzentration in wenig aufwendiger, aber genauer Weise durch Messung der Viskosität der Entwicklerlösung bestimmt und der Stoff erforderlichenfalls meßwertabhängig der Entwicklerlösung zudosiert. Bei einer nach diesem Verfahren arbeitenden Einrichtung wird als Viskositätsmeßwertgeber ein durch einen Elektromotor (6) angetriebener Rotationskörper (2) vorgesehen, der in einem flüssigkeitsdurchlässigen Gehäuse (3) mit nah beabstandeter Innenwand angeordnet ist. Ein in einer Stromzuführungsleitung (7) zu dem Elektromotor angeordneter Meßwiderstand (11) steht über einen Diskriminatator (14) mit einer Dosiereinrichtung (16-18) des entwicklungsaktiven Stoffs in Verbindung.

IPC 1-7

G03D 3/06

IPC 8 full level

G03C 5/00 (2006.01); **G03D 3/06** (2006.01); **G03G 15/11** (2006.01)

CPC (source: EP)

G03D 3/065 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 2148909 A1 19720406 - XEROX CORP
- [A] FR 2243457 A1 19750404 - OCE VAN DER GRINTEN NV [NL]
- [A] FR 2032559 A5 19701127 - CAZABAT YVES
- [A] GB 305681 A 19290208 - MARC TANATAR, et al
- [A] GB 1382719 A 19750205 - PARKE DAVIS & CO

Cited by

EP3690489A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0002020 A1 19790530; DE 2750774 A1 19790517; JP S5476231 A 19790618

DOCDB simple family (application)

EP 78101316 A 19781104; DE 2750774 A 19771112; JP 13685778 A 19781108